
Geachte, 

Ik begon met roken toen ik 16 jaar was en na maten de tijd verstreek verwachte ik nooit te stoppen 

met roken. Ik had meerdere stop pogingen gedaan welk allen slechts 1 dag werden volgehouden. 

Uiteindelijk verhuisde ik voor mijn werk naar Londen waar ik in aanraking kwam met de e-sigaret. 

Omdat de e-sigaret niet onder alle zware anti-roken restricties valt in het VK, werd ik nieuwsgierig 

het een keer te proberen. Ik ben een damp shop ingegaan waar ik duidelijke uitleg kreeg en heldere 

1 op 1 begeleiding in het proberen van een product dat bij mij paste. Het was die dag dat ik stopte 

met roken. Echter na paar maanden tabak smaak dampen, begon ik dit onsmakelijk te vinden. Dit 

omdat mijn smaak terug kwam en dit eigenlijk duidelijk maakte dat tabak helemaal niet zo lekker 

smaakt.  Ik was weer geneigde normale sigaretten te kopen aangezien ik daar nog altijd goede 

herinneringen aan had en wel nog iets nodig had. Gelukkig mocht ik andere smaken proberen in mijn 

damper en dat weerhield mij ervan terug naar roken te gaan. Ik damp nu als 31 jarige al 3 jaar vanille 

vla, frambozen, koffie en hazelnoten smaken. Als enkel tabakssmaken overblijven, zou ik die zeker 

niet gebruiken. Ik zou proberen zelf smaken te maken in de hoop dat ik geen giftige fouten maak 

welk mij kunnen doden of ziek maken. Als dat niet lukt zou ik op de zwarte markt hopelijk een 

kundige smaken maker moeten vinden in de hoop dat deze geen giftige cocktail heeft gemaakt, maar 

tenslotte als er geen manier van smaken meer zijn, zou ik terug vallen op mijn oude vertrouwde 

sigaret waarvan ik dondersgoed weet dat deze mij een 66,6% kans op een dodelijke afloop geeft. 

We weten dat de longschade patiënten sinds vorig jaar uit de VS werden veroorzaakt door drugs 

producten van de zwarte markt welk waren versneden met een fataal goedje om de productie 

goedkoop te maken voor de dealers. Waarom zouden we gereguleerde producten welk geen enkel 

probleem hebben opgeleverd vrij geven aan een zwarte markt welk onzuivere dodelijke producten 

zullen verhandelen zoals in de VS gebeurde? Dit zet duizenden levens op het spel! De zwarte markt is 

onveilig, doet geen ID check en ondermijnd belasting en de samenleving. Het voorkomt ook dat 

rokers makkelijk kunnen switchen naar een veel minder schadelijk alternatief (>95% minder 

schadelijk), wat moreel verwerpelijk is en de tabaksindustrie monopoly in stand houdt zonder schade 

reductie opties voor 3.000.000 Nederlandse rokers. 

We weten ook dat er geen gateway van dampen met smaakjes naar roken is. Overal waar dampen 

populair is, daalt roken. Een gateway zou een stijging moeten laten zien, maar daar is geen voorbeeld 

van. Landen of staten met zware damp restricties zien als enige roken weer toenemen, zoals San 

Francisco welk al een tijd terug smaakjes verbood en nu roken weer ziet toenemen. Of Australië met 

het meest heftige anti-rookbeleid en een defacto verbod op nicotine dampen, daar roken nu meer 

mensen dan in het VK of de VS met een veel milder rookbeleid maar wel met alternatieve opties. En 

zo zijn er enkel voorbeelden van over de hele wereld waar anti-dampen voor meer roken zorgt en 

pro-dampen voor minder rokers zorgt. 

Jongeren zullen altijd experimenteren, was het niet met dampen, wat uiteindelijk maar weinig blijven 

doen, was het met roken waar mensen veel sneller aan verslaafd blijven en veel meer schade door 

ondervinden. Ik begon niet met roken door smaakjes, zelfs al bestonden die toen gewoon nog, ik 

begon uit rebels gedrag en experimenteren. We kunnen niet mensen beroven van levensreddende 

innovatie ter bescherming van een klein groepjes rebelse jongeren welk de wet overtreden. We 

mogen best meer op leeftijd controleren en daar zware sancties op toepassen, maar dampen red 

levens en helpt rokers te stoppen met roken daar waar andere methodes ineffectief blijken voor 



deze groep. Smaakjes zij essentieel voor dampers om niet terug te vallen naar roken en een 

positievere houding naar dampen promoot rokers om de switch te maken naar schade reductie daar 

waar anders miljoenen mensen zouden blijven roken en miljoenen mensen zullen overlijden. 

Ik raad u aan om “You don’t know nicotine” te bekijken om andere inzichten in dit debat te 

verkrijgen via https://watchibex.com/programs/ydkn 

 

In kort, dampen is minder schadelijk dan roken en een effectieve methode om met roken te stoppen. 

Smaakjes zijn hier essentieel in en een verbod zou enkel meer schade doen in allen mogelijke 

opzichten. Smaakjes zetten jongeren niet aan tot dampen, experimenteel gedrag en een falende 

handhaving van de minimum leeftijd bij gebruik laat een klein groepje jongeren dampen, maar deze 

jongeren roken in ieder geval niet dankzij dampen. Er is geen enkele reden om te vrezen voor een 

gatway effect aangezien dit nergens in de wereld blijkt plaats te vinden daar waar dampen terrein 

heeft gewonnen. Dampen maakt roken overbodig en kan een rookvrije samenleving sneller 

realiseren. Zeg nee tegen verdere e-sigaret restricties, smaakjes zijn noodzakelijk. 

Vriendelijke groet, 

Wesley Vet 

https://watchibex.com/programs/ydkn

